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Προς τους Υπουργούς: 

1. Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

2. Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

3. Υποδομών και Μεταφορών 

4. Εσωτερικών 

5. Οικονομικών 

 

Θέμα: «Διαχρονική αποτυχία της κυβέρνησης για την βιώσιμη διαχείριση των 

επιφανειακών και υπόγειων υδάτων της Αργολίδας»  

 

Η εκδήλωση που πραγματοποιήθηκε στις 5 Μαΐου 2025 στο Άργος, με πρωτοβουλία 

της Επιτροπής Φορέων και Πολιτών "Αργολίδα: Όλοι για το νερό" με τη συμμετοχή 

εκπροσώπων των αγροτικών συνεταιρισμών, των ΤΟΕΒ, του Συλλόγου Γεωπόνων 

Ελεύθερων Επαγγελματιών Αργολίδας , αγροτών και απλών πολιτών, ανέδειξε για 

άλλη μία φορά με σαφήνεια την αγωνία και την αποφασιστικότητα της τοπικής 

κοινωνίας για την επιβίωση του πρωτογενούς τομέα στην Αργολίδα. 

Η εκδήλωση αυτή δεν ήταν απλώς μια διαμαρτυρία, αλλά μια κραυγή αγωνίας που 

αντικατοπτρίζει την αδιαφορία και τις ανεπαρκείς πολιτικές που έχουν οδηγήσει τον 

αγροτικό κόσμο της Αργολίδας σε απόγνωση.  

Εδώ και έξι χρόνια η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας έχει επιδοθεί σε ένα 

επικοινωνιακό μπαράζ εξαγγελιών για έργα άρδευσης στην Αργολίδα, τα οποία είτε 

δεν υλοποιούνται είτε σέρνονται για χρόνια  μέσα στο τέλμα της αδιαφορίας και της 

διοικητικής ανεπάρκειας. Την ώρα που οι αγρότες του νομού μας δίνουν καθημερινό 

αγώνα επιβίωσης, το νερό του Αναβάλου – ο πνεύμονας της αγροτικής οικονομίας 

του Αργολικού κάμπου – χάνεται στη θάλασσα ή φτάνει υφάλμυρο και πανάκριβο 

στα χωράφια. 

Η κατάσταση έχει πλέον ξεπεράσει τα όρια της ανεκτικότητας. Οι ευθύνες της 

κυβέρνησης και των συναρμόδιων φορέων είναι βαριές και αδιαμφισβήτητες. 

Συγκεκριμένα: 

1. Ανεκπλήρωτες εξαγγελίες για έργα του Αναβάλου.  Τα έργα που έχουν κατ’ 

επανάληψη  εξαγγελθεί για την επέκταση του Αναβάλου παραμένουν ημιτελή ή 

κολλημένα στις γραφειοκρατικές συμπληγάδες. Χαρακτηριστικά παραδείγματα 

αποτελούν: 

• Το έργο «Βελτιώσεις έργων μεταφοράς και διανομής νερού άρδευσης από 

δίκτυα Αναβάλου σε Κουτσοπόδι, Μυκήνες, Μοναστηράκι, Φίχτια, Μπόρσα  
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στην Αργολίδα». Η προκήρυξη του έργου έγινε τον Απρίλιο του 2021.  Η 

δημοπράτηση κατέστη άγονη και εκκρεμεί  ακόμα η επαναδημοπράτηση του.  

• Το έργο «Κατασκευή έργων μεταφοράς και διανομής νερού άρδευσης από 

δίκτυα Αναβάλου στους δήμους Ασκληπιείου και Επιδαύρου». Η κατασκευή  

του έργου ξεκίνησε τον Ιανουάριο του 2017 και ακόμα δεν έχει 

 ολοκληρωθεί ενώ έχουν δοθεί πολλές παρατάσεις.  

• Το έργο «Έργα μεταφοράς και διανομής νερού άρδευσης από δίκτυα 

Αναβάλου στο Δήμο Ερμιονίδας», που παρότι κατακυρώθηκε το 2024, δεν 

έχει ακόμα ξεκινήσει.  

2. Κατάρρευση υποδομών και εγκατάλειψη του φράγματος Αναβάλου:    Το φράγμα 

και η διώρυγα βρίσκονται σε τραγική κατάσταση, χωρίς συντήρηση, με έντονη 

βλάστηση, βλάβες στις αντλίες και έλλειψη τεχνικού προσωπικού. Οι διαρροές στη 

διώρυγα φθάνουν έως και το 40% των αντλούμενων ποσοτήτων, οι οποίες 

καταλήγουν χαμένες, ενώ οι παραγωγοί πληρώνουν υπέρογκα ποσά για να ποτίσουν. 

Ταυτόχρονα οι τελευταίες μετρήσεις  δείχνουν αγωγιμότητα στις 3300 μονάδες, ενώ 

η περιεκτικότητα σε ιόντα χλωρίου ανέρχεται στις 800 μονάδες, γεγονός που καθιστά 

το νερό μη κατάλληλο για άρδευση.   

3. Ανεπαρκής σχεδιασμός για τον  εμπλουτισμό των  υπόγειων υδάτων:    Παρά τις 

επισημάνσεις-προτάσεις, για τη σύνδεση της πηγής της Λέρνης με τη διώρυγα του 

Αναβάλου για τον εμπλουτισμό του υπόγειου υδροφορέα, χιλιάδες κυβικά μέτρα 

πλεονάζοντος καθαρού πόσιμου νερού χύνονται ανεκμετάλλευτα στη θάλασσα. Η 

απαιτούμενη μελέτη και το έργο είναι χαμηλού κόστους, αλλά αγνοούνται πλήρως 

τόσο από την τοπική όσο και την κεντρική διοίκηση. Η λύση δε της κατασκευής 

μικροφραγμάτων (μια πρακτική που ακολουθείται ευρέως σε αντίστοιχες 

περιπτώσεις) για την συγκράτηση των νερών των χειμάρρων και χρήση τους για τον 

τεχνητό εμπλουτισμό  των  υπόγειων υδάτων φαίνεται να αγνοείται από τις αρμόδιες 

αρχές.    

4. Καταρρέοντες ΤΟΕΒ και ακέφαλος ΓΟΕΒ : Ο ΓΟΕΒ Αργοναυπλίας παραμένει 

ουσιαστικά ακέφαλος για πάνω από 12 χρόνια, χωρίς διοίκηση, χωρίς ελέγχους, 

χωρίς διαφάνεια. Η πρόσφατη μαζική παραίτηση αιρετών μελών του ΔΣ, 

συνοδεύτηκε από καταγγελίες  για απραξία της Περιφέρειας και παρεμβάσεις που 

ακυρώνουν κάθε έννοια αυτοδιοίκησης και λειτουργικότητας. Οι ΤΟΕΒ πνίγονται στα 

χρέη, αδυνατούν να οργανώσουν τη λειτουργία τους και αντιμετωπίζουν 

γραφειοκρατικά εμπόδια ακόμα και για στοιχειώδεις ενέργειες. 

5. Ενεργειακό κόστος που οδηγεί σε οικονομική ασφυξία:    Η αδιαφορία της 

κυβέρνησης να επιδοτήσει τη δημιουργία ενεργειακών κοινοτήτων ΤΟΕΒ και ΓΟΕΒ, 

έχει ως αποτέλεσμα το κόστος της ηλεκτρικής ενέργειας να κατατρώει κάθε 

δυνατότητα βιώσιμης λειτουργίας. Οι παραγωγοί πληρώνουν νερό σε τιμές 

εξωπραγματικές ενώ χιλιάδες στρέμματα μένουν ακαλλιέργητα λόγω κόστους. 



Οι αγρότες μας, που κρατούν ζωντανή την τοπική μας οικονομία, είναι εκείνοι που 

καθημερινά δίνουν μάχη με το αυξημένο κόστος, με τις καιρικές καταστροφές, με την 

τεράστια αδιαφορία του κεντρικού κράτους και δεν μπορούν να περιμένουν άλλο. 

Οι κούφιες υποσχέσεις, χωρίς αντίκρισμα και εφαρμογή, έχουν κουράσει. Ο κόμπος 

έχει φτάσει στο χτένι και ήρθε  η ώρα για ξεκάθαρες αποφάσεις και για πολιτική που 

να παράγει αποτέλεσμα. Η κυβέρνηση οφείλει να σταθεί στο ύψος των περιστάσεων, 

να σκύψει με σοβαρότητα πάνω από τα προβλήματα και να δώσει άμεσες και 

ουσιαστικές λύσεις.  

Βάσει  των ανωτέρω, ερωτώνται  οι κύριοι Υπουργοί:  

1. Σε ποια φάση βρίσκεται και πότε πρόκειται να ολοκληρωθεί το έργο: 

«Βελτιώσεις έργων μεταφοράς και διανομής νερού άρδευσης από δίκτυα 

Αναβάλου σε Κουτσοπόδι, Μυκήνες, Μοναστηράκι, Φίχτια, Μπόρσα  στην 

Αργολίδα». 

2. Σε ποια φάση βρίσκεται και πότε πρόκειται να ολοκληρωθεί το έργο: 

«Κατασκευή έργων μεταφοράς και διανομής νερού άρδευσης από δίκτυα 

Αναβάλου στους δήμους Ασκληπιείου και Επιδαύρου»; 

3. Σε ποια φάση βρίσκεται και πότε πρόκειται να ολοκληρωθεί το έργο: «Έργα 

μεταφοράς και διανομής νερού άρδευσης από δίκτυα Αναβάλου στο Δήμο 

Ερμιονίδας»; Πως θα αντιμετωπιστεί το πρόβλημα που προέκυψε με την 

παράκαμψη των Ιρίων;  

4. Υπάρχει σχέδιο συντήρησης και εκσυγχρονισμού του φράγματος, των 

αντλητικών εγκαταστάσεων και της διώρυγας του Αναβάλου; Εάν ναι, πότε 

προβλέπεται να υλοποιηθεί; 

5. Γιατί δεν έχει δρομολογηθεί ακόμα η αναγκαία μελέτη και το έργο χαμηλού 

κόστους για τον τεχνητό εμπλουτισμό με το πλεονάζον νερό από την πηγή της  

Λέρνης; 

6. Ποια είναι η θέση του Υπουργείου για την τραγική διοικητική  κατάσταση του 

ΓΟΕΒ και πότε θα υπάρξει θεσμική και οικονομική στήριξη για τους ΤΟΕΒ; 

7. Τι προτίθεται να πράξει η κυβέρνηση για την ουσιαστική επιδότηση 

φωτοβολταϊκών εγκαταστάσεων για τους ΤΟΕΒ και ΓΟΕΒ ώστε να μειωθεί το 

κόστος ενέργειας; 

8. Υπάρχει στρατηγικό σχέδιο για τη βιώσιμη διαχείριση των επιφανειακών και 

υπόγειων υδάτων της Αργολίδας ή θα συνεχίσει η κυβέρνηση να αποτυγχάνει 

διαρκώς στην προστασία του φυσικού πλούτου της περιοχής; 

 

 

Ο ερωτών βουλευτής 

 

Ανδρέας Πουλάς 

 




